SADDLEBACK NOTES

CULTIVATE CONVERSATION

One Life, Part 3 Pastor Buddy Owens March 4-5, 2023

"Always be prepared to give an answer to everyone who asks you to give the reason for the hope that you have. But do this with gentleness and respect."

1 Peter 3:15 (NIV)

"You are the salt of the earth ... You are the light of the world."

Matthew 5:13-14 (NIV)

YOU SALT THE EARTH WITH YOUR WORDS

"Let your speech be always full of grace, seasoned with salt, so that you may know how to answer everyone." Colossians 4:6 (NIV)

1.	Words	of					

"When you talk, do not say harmful things, but say what people need—words that will help others become stronger. Then what you say will do good to those who listen to you." Ephesians 4:29 (NCV)

2. Words of _____

"We will lovingly follow the truth at all times—speaking truly, dealing truly, living truly—and so become more and more in every way like Christ."

Ephesians 4:15 (TLB)

3. Words of Peace

"A gentle answer turns away wrath, but a harsh word stirs up anger."

Proverbs 15:1 (NIV)

4. Words of Hope

"May the God of hope fill you with all joy and peace as you trust in him, so that you may overflow with hope by the power of the Holy Spirit." Romans 15:13 (NIV)

5. Words of the

SADDLEBACK NOTES

YOU LIGHT THE WORLD WITH YOUR DEEDS

"You are the light of the world. A city on a hill cannot be hidden. Neither do people light a lamp and put it under a bowl. Instead they put it on its stand, and it gives light to everyone in the house. In the same way, let your light shine before men, that they may see your good deeds and praise your Father in heaven."

Matthew 5:14-16 (NIV)

1. Deeds of Compassion

"Therefore, as God's chosen people, holy and dearly loved, clothe yourselves with compassion, kindness, humility, gentleness and patience."

Colossians 3:12 (NIV)

2. Deeds of	
'Love your enemies. Pray for those who hurt you."	Matthew 5:44 (NCV)

3. Deeds of Generosity

"Command [God's people] to do good, to be rich in good deeds, and to be generous and willing to share."

1 Timothy 6:18 (NIV)

4. Deeds of

"Love one another with brotherly affection, giving precedence and showing honor to one another." Romans 12:10 (AMP)

"And whatever you do, whether in word or deed, do it all in the name of the Lord Jesus, giving thanks to God the Father through him." Colossians 3:17 (NIV)

1. encouragement 2. truth 3. gospel 4. mercy 5. selflessness

saddleback.hk saddleback.hk

[&]quot;Anyone who belongs to Christ has become a new person. The old life is gone; a new life has begun!" 2 Corinthians 5:17 (NLT)

SADDLEBACK NOTES

建構對話

一個生命(三) 歐文斯牧師 2023年3月4-5日

「如果有人問·你們為甚麼心中有盼望·要隨時準備回答·但態度要溫和恭敬。」 彼得前書 3:15 (簡明聖經)

「你們是世上的鹽 ... 你們是世上的光。」

馬太福音 5:13-14 (和合本)

用「話語」調和世界

「你們的言語要常常帶着和氣·好像用鹽調和·就可知道該怎樣回答各人。」 歌羅西書 4:6 (和合本)

1. 「_____」的話語

「污穢的言語‧一句不可出口‧只要隨事說造就人的好話‧叫聽見的人得益處。」 以弗所書 4:29 (和合本)

2. 「_____」的話語

「我們要以愛心真誠地生活·真誠地說話、交易、生活·在各方面朝向他(基督) 長進。」 以弗所書 4:15 (新漢語譯本/意譯)

3. 「和平」的話語

4. 「盼望」的話語

「但願使人有盼望的神·因信將諸般的喜樂平安充滿你們的心·使你們藉着聖靈的 能力大有盼望。」 羅馬書 15:13 (和合本)

5. 「」的話語

「若有人在基督裏·他就是新造的人·舊事已過·都變成新的了。」 哥林多後書 5:17 (和合本)

SADDLEBACK NOTES

用「行為」照亮全地

「你們是世上的光。城造在山上,是不能隱藏的。人點燈,不放在斗底下,是放在 燈台上,就照亮一家的人。你們的光也當這樣照在人前,叫他們看見你們的好行 為,便將榮耀歸給你們在天上的父。」 馬太福音 5:14-16 (和合本)

1. 「憐憫」的行為

「所以,	你們既然是神所揀選	壁的人,是聖潔的	· 是神所愛的 ·	·就要穿上憐憫的心
腸、恩慈	核、謙卑、溫柔、忍 而	.j 。 」	歌羅西	5書 3:12 (新漢語譯本)

2. 「 」的行為

「要愛你們的敵人!為迫害你們的人禱告!」

馬太福音 5:44 (新普及譯本)

3. 「慷慨」的行為

「又要吩咐他們行善·多作善工·慷慨施捨·樂意分享。」 提摩太前書 6:18 (新漢語譯本)

4. 「」的行為

「要彼此相愛如同手足,互相尊重,彼此謙讓。」 羅馬書 12:10 (當代聖經)

「無論做甚麼,或說話、或行事,都要奉主耶穌的名,藉着他感謝父神。」 歌羅西書 3:17 (和合本)

1. 鼓勵 2. 真誠 3. 福音 4. 仁慈 5. 無私